
P R O T O K Ó Ł  N R  XIX/2012 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 26 września 2012 r. 

 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście, 

4) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Porządek obrad w załączeniu. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 

13 Radnych, nieobecni byli: Pani Monika Kubała – Radna i Pan Wiesław Piotrowski – 

Radny. W związku z tym sesja może podejmować prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 

 

Na sekretarza obrad została powołana Pani Bożena Szcześniak - Radna, a na 

protokolanta powołano Małgorzatę Woźniak. 

 



2 
 

Ad. 3. 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Do porządku obrad propozycji nie zgłoszono. 

 

Porządek obrad został przegłosowany: 

- za – 12, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 12 Radnych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 4. 

Przyjęcie protokółu Nr XVIII/2012 z sesji Rady Gminy z dnia 28 sierpnia 2012 r.  

 

Do protokółu Nr XVIII/2012 z sesji Rady Gminy w Strawczynie z dnia 28 sierpnia 

2012 r. nie wpłynęły uwagi i zastrzeżenia. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w/w protokół: 

- za – 12, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Głosowało 12 Radnych. Protokół Nr XVIII/2012 z sesji Rady Gminy przyjęto 

jednogłośnie w brzmieniu jak sporządzono. 

 

Ad. 5. 

Zapytania i interpelacje. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna poinformowała – mieszkańcy Oblęgorka zgłaszają, 

że świeżo wyremontowana droga - ul. Sienkiewicza stała się drogą niebezpieczną                 

z powodu szybkiej prędkości, którą użytkownicy tej drogi rozwijają, zwłaszcza na 

prostym odcinku od posesji Nr 29 – 31 w stronę Korzeńca. W jakiś sposób trzeba by 

było ukrócić piractwo drogowe. To nie są szybkości wynoszące 80 km, ale dobrze 

ponad 100 km, dozwoloną prędkość przekraczają zwłaszcza motocykliści, ale 



3 
 

samochody osobowe również. To jest droga powiatowa, trzeba rozwiązać problem, 

może poprzez ograniczenie szybkości, czy częstsze patrole policyjne, czy 

zamontowanie kamery z radarem?  

Mieszkańcy postulują o podjęcie działań, dlatego, że w tej sytuacji jest to czekanie na 

nieszczęście. Maksymalna prędkość na tym odcinku wynosi 50 km/h i powinna 

wszystkich obowiązywać, niestety zwłaszcza młodzi ludzie się do tego nie stosują.  

 

Ad. 6. 

Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z pracy Wójta Gminy 

między sesjami.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił realizację uchwał Rady Gminy                

podjętych na sesji w dniu 28 sierpnia 2012 r. oraz informację z pracy Wójta Gminy 

między sesjami Rady Gminy (informacje w zał.). 

 

Do przedstawionych informacji zapytań nie było. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy na prośbę Pana Przewodniczącego obrad 

przekazał informacje ze spotkania na temat reorganizacji struktur policji – ulegają 

likwidacji posterunki na terenie powiatu kieleckiego. Odnośnie komisariatu jest tylko 

jedna zmiana polegająca na przeniesieniu Komisariatu z Łagowa do Rakowa ze 

względu na bazę lokalową. W Strawczynie jest Komisariat i zmiany nie są planowane. 

W Policji jest dużo wakatów i zarządzanie posterunkiem, na którym praktycznie jest 

trzech policjantów – jest niemożliwe. Żeby tymi zasobami dobrze zarządzać 

Komendant Wojewódzki (kielecczyzna nie jest jedyna), jak większość komend 

wojewódzkich podjął decyzję, żeby zlokalizować policjantów w jednym miejscu,                  

a możliwości komunikacyjne są bardzo dobre i można się porozumieć. Po zmianach 

łatwiej będzie zarządzać. Co do sprawy, która jest ważna dla mieszkańca, żeby dojazd, 

czy interwencja odbyła się w jak najkrótszym czasie, to nie ma znaczenia ile będzie 

posterunków, jak nie będzie ludzi, to interwencja szybko nie nastąpi. Spośród 

Komisariatów na terenie powiatu kieleckiego nasz Komisariat ma dosyć długi czas 
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przyjazdu Policji, ok. 34 – 36 min. Zmiany w organizacji policji mają poprawić pracę 

Policji. Jednym z argumentów, która przyczyniła się do likwidacji posterunków było 

to, że nie można dobrze zorganizować pracy przy małej obsadzie kadrowej. 

Przykładem było Łopuszno, gdzie Posterunek powinien liczyć 6 policjantów – 2 jest 

na zwolnieniach lekarskich i są 2 wakaty. Trudno sobie wyobrazić zorganizowanie 

bezpieczeństwa, gdy pracuje tylko 2 policjantów, jest to niemożliwe. Najbardziej 

dobitnie przemawiającym argumentem za reorganizacją sieci posterunków były koszty 

finansowe. W niektórych gminach są puste budynki, które trzeba utrzymać – ponosić 

koszty ogrzewania, energii elektrycznej i inne. W nowej sytuacji na Komisariacie               

w Strawczynie jest wszystko bez zmian, ale na 28 etatów, policjantów pracujących jest 

trochę za mało. Policjanci powinni być w terenie nie na Komisariacie. Większość 

przedstawicieli samorządów, których dotyczy likwidacja posterunków, wyraziła swój 

sprzeciw podczas spotkania, również Rady Gmin przekazały stanowiska w sprawie 

likwidacji posterunków, ale to nie będzie miało żadnego znaczenia, ponieważ 

zarządzanie Policją polega na wydawaniu rozkazów i poleceń. W Strawczynie teren 

obsługi się nie zmienia, Komisariat będzie nadal obsługiwał 4 gminy: Miedzianą Górę, 

Mniów, Łopuszno i Strawczyn, obsługa ilościowa też się nie zmienia, wobec tego jako 

Wójt Gminy nie zabierałem głosu. Problem Policji polega na tym, że jest dużo 

wakatów i zwolnień lekarskich. Komendant Wojewódzki Policji powiedział, że                  

w wyniku reorganizacji nikt pracy nie straci, sytuacja dla policjantów, jako 

pracowników nie pogorszy się. 

Materiały na temat pracy Policji znajdują się u Pana Wójta, zainteresowani mogą się             

z nimi zapoznać. 

 

Przegłosowano w/w informacje: 

- za – 13, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie przedłożone informacje. 

 

Ad. 7. 

 Informacja z wykonania budżetu Gminy Strawczyn za I półrocze 2012 r. 
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Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła informację z wykonania budżetu 

Gminy Strawczyn za I półrocze 2012 r. (w zał.). 

Dochody budżetowe wykonane są w kwocie 16 012 348,37 zł, w porównaniu do  

planu jest to 49,87 %. W odniesieniu do upływu czasu jest to dobry wskaźnik. 

Większość dochodów, która nie jest realizowana proporcjonalnie do upływu czasu, 

zostanie wykonana w II półroczu br. Związane jest to głównie z dofinansowaniem 

zadań ze środków unijnych, będą wykonane w II półroczu br. i wtedy wpłyną środki 

pieniężne. Wiemy, że nie będzie wykonania dochodów z zaplanowanej sprzedaży 

nieruchomości w Promniku i nie będzie pełnej wysokości wpływów za korzystanie ze 

środowiska z Urzędu Marszałkowskiego. Subwencje i dotacje wpływają 

proporcjonalnie do upływu czasu – nie powinno być problemu z wykonaniem tych 

dochodów. 

Wydatki budżetowe za I półrocze 2012 r. wynosiły 12 761 492,54 zł, co stanowi          

41,23 % planu. Niższe wykonanie spowodowane jest mniejszymi wydatkami 

inwestycyjnymi, większość z nich była rozpoczęta w I półr. 2012 r., a płatności 

dokonywane są w II półr. 2012 r. 

Na dzień 30.06.2012 r. zadłużenie Gminy wynosiło 19 139 377,49 zł, tj. 59,61 % 

planowanych dochodów ogółem. W II półr. 2012 r. planowane są spłaty pożyczek. Na 

koniec roku, zgodnie z założeniami wskaźnik zadłużenia będzie mniejszy niż 59,61 %. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Gospodarki Komunalnej i Rewizyjnej 

zaopiniowały pozytywnie przedłożoną informację. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała - połączone Komisje:  Budżetu i Inwestycji, Samorządowa i Statutowa 

zaopiniowały pozytywnie przedłożoną informację. 

 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach zaopiniowała pozytywnie informację                 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Strawczyn za I półrocze 2012 r. (uchwała Nr 

1981/2012 II Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 13 

września 2012 r. w zał.). 
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Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w/w informację:  

- za – 13, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Informację z wykonania budżetu Gminy Strawczyn za                        

I półrocze 2012 r. przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 1) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2012 rok. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2012 rok. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Gospodarki Komunalnej i Rewizyjnej 

zaopiniowały pozytywnie proponowane zmiany w budżecie gminy. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała - połączone Komisje:  Budżetu i Inwestycji, Samorządowa i Statutowa 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany:  

- za – 13, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Uchwałę Nr XIX/153/2012 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 2) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Strawczyn na lata 2012-2022. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Strawczyn na lata 2012-2022. 
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Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Gospodarki Komunalnej i Rewizyjnej 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała - połączone Komisje:  Budżetu i Inwestycji, Samorządowa i Statutowa 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przegłosowano projekt uchwały: 

- za – 13, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Uchwałę Nr XIX/154/2012 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 3) 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Gospodarki Komunalnej i Rewizyjnej 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała - połączone Komisje:  Budżetu i Inwestycji, Samorządowa i Statutowa 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wymieniony projekt uchwały:  

- za – 13, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Uchwałę Nr XIX/155/2012 podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 8. 4) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2012. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Gospodarki Komunalnej i Rewizyjnej 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała - połączone Komisje:  Budżetu i Inwestycji, Samorządowa i Statutowa 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany:  

- za – 13, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr XIX/156/2012. 

 

Ad. 8. 5) 

Projekt uchwały w sprawie podziału gminy Strawczyn na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym. 

 

Pan Przewodniczący obrad przedstawił autopoprawki do projektu uchwały: 

1) w podstawie prawnej po wyrazie „Wójta”, będą dopisane wyrazy „Gminy 

Strawczyn”, 

2) w § 3 na końcu zdania po wyrazach „Wójtowi Gminy” dopisany będzie wyraz 

„Strawczyn”, 

3) w § 4 chodzi o „Komisarza Wyborczego w Kielcach I”, 
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4) § 5 otrzyma brzmienie: „Przepisy uchwały mają zastosowanie do kadencji Rady 

Gminy w Strawczynie i kadencji Wójta Gminy Strawczyn, następujących po 

kadencji, w trakcie której uchwała weszła w życie.”, 

5) w § 8 chodzi o „Komisarza Wyborczego w Kielcach I”. 

Poinformował, że na wniosek Komisarza Wyborczego są autopoprawki dotyczące 

dużych sołectw, które trzeba podzielić na dwa okręgi wyborcze. Zmiany są niewielkie, 

polegają na tym, że ulice nie mogą się krzyżować, aby podział był przejrzysty. 

Mieszkaniec gminy może kandydować na radnego w dowolnym okręgu na terenie 

gminy, np. mieszkaniec Oblęgora może kandydować w Hucisku lub w Niedźwiedziu         

i odwrotnie. Nowy podział gminy jest wymuszony przez Kodeks wyborczy.  

W przypadku, gdy Komisarz Wyborczy stwierdzi nieprawidłowości w podziale gminy 

na okręgi – ustali te okręgi sam.  

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził przerwę od godz. 13
45

 do godz. 14
00

. 

 

Po przewie wznowiono obrady. 

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy rozdała Radnym materiały pomocnicze               

i przedstawiła autopoprawki: 

1) w okręgu Nr 2 Chełmce przy „ul. Jarzębinowej” dopisuje się: „nieparzyste, od 

16 do końca parzyste”, 

2) w okręgu Nr 8 Oblęgorek przy „ul. Kalinowej” dopisuje się: „parzyste do 26”, 

3) w okręgu Nr 8 Oblęgorek przy „ul. Wspólnej” dopisuje się: „nieparzyste”, 

4) w okręgu Nr 9 - Oblęgór wykreśla się wszystkie ulice, ponieważ jest jeden 

mandat,  

5) w okręgu Nr 10 Promnik przy „ul. Panoramicznej nieparzyste od 1” dopisuje 

się: „do końca”, 

6) w okręgu Nr 10 Promnik przy „ul. Peryferyjnej” dopisuje się: „parzyste od 22 

do końca”, 

7) w okręgu Nr 11 Promnik wykreśla się „ul. Panoramiczna parzyste 2-18A”                  

a wpisuje się: „ul. Panoramiczna parzyste od 2 do końca”, 
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8) w okręgu Nr 12 Strawczyn przy „ul. Granicznej” dopisuje się: „parzyste”, 

9) w okręgu Nr 12 Strawczyn przy „ul. Turystycznej” dopisuje się: „od 1 do 9 

nieparzyste”, 

10)  w Strawczynku do okręgu Nr 14 dopisuje się: „ul. Jarzębinową”, a wykreśla                 

w okręgu Nr 15 Strawczynek, 

11)  w okręgu Nr 14 Strawczynek przy „ul. Peryferyjnej” dopisuje się: 

„nieparzyste, od 2 do 20 parzyste”, 

12)  w okręgu Nr 15 Strawczynek przy „ul. Granicznej” dopisuje się: 

„nieparzyste”, 

13)  w okręgu Nr 15 Strawczynek przy „ul. Turystycznej” dopisuje się: „od 5 

nieparzyste, od 2 parzyste”. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie podziału gminy 

Strawczyn na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym z w/w autopoprawkami i poddał pod 

głosowanie: 

- za – 12, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 12 Radnych. Uchwałę Nr XIX/157/2012 z autopoprawkami podjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy wyjaśnił – droga w Oblęgorku jest drogą 

powiatową, zarządcą jest Powiatowy Zarząd Dróg, interpelacja będzie w całości 

przekazana do zarządcy drogi. 

Korzystając z obecności na sesji Radnego Powiatowego, prosimy o przyjęcie 

interpelacji i pomoc w rozpatrzeniu. 
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Pan Stefan Pacak – Radny Powiatu Kieleckiego poinformował, że spróbuje 

spowodować załatwienie zgłoszonego problemu, tym bardziej, że od ostatniej sesji jest 

Przewodniczącym Komisji ds. Dróg.   

 

Ad. 10.  

Komunikaty i ogłoszenia. 

 

Pan Tadeusz Czarnecki – Wiceprzewodniczącego Rady Gminy odczytał pismo 

Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji – odpowiedź na stanowisko Rady Gminy                    

w sprawie udzielenia odmowy na rozpowszechnianie programu TV Trwam na 

multipleksie (pismo z dnia 20.09.2012 r. w zał.).  

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że kolejna sesja Rady Gminy odbędzie się 

pod koniec października br., podczas której będzie przedstawiona informacja z analizy 

oświadczeń majątkowych Radnych i plany zagospodarowania przestrzennego, jeżeli 

będą przygotowane. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o realizację planów pracy.  

 

Ad. 11. 

Zakończenie sesji.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XIX sesję, która rozpoczęła się, o godz. 13
00

, a zakończyła o godz. 14
30

. 

 

 

Protokołowała:   Sekretarz obrad:            Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak  Bożena Szcześniak  inż. Stanisław Zdyb 


